
P r o t o k ó ł    Nr   VI/2007  
z sesji Rady Gminy w BliŜynie, która odbyła się w dniu 20 czerwca 2007r.  

w świetlicy OSP w BliŜynie. 
 

Na ogólny stan radnych – 15 na sesji obecnych było 14 radnych /nieobecny  
Ryszard Kopeć – pisemne zrzeczenie się mandatu radnego z dniem 23 lutego 
2007r./. 
Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 
1. Pan Artur Berus – Członek zarządu Powiatu SkarŜyskiego 
2. Pan Andrzej Kazanowski – Dyrektor Wydziału Społecznej WyŜszej Szkoły 

Przedsiębiorczości i Zarządzania w SkarŜysku-Kam. 
3. Pan Tomasz Kieres – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w SkarŜysku-

Kam. 
4. Pan Tomasz Rokita – Wójt Gminy 
5. Pan Mariusz Walachnia – Sekretarz Gminy 
6. Pani Alina Ołownia – Skarbnik Gminy 
7. Pani Anna Miernik – Kierownik Referatu Rozwoju Strategicznego Gminy 
8. Pani Anna Fonfara – Radca Prawny Urzędu Gminy 
9. Pani Anna Kowalik – obsługa Rady Gminy 
10. Pani Anna Jaros-Urbaniak – Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w BliŜynie 
11. Pani Danuta Czarnecka – pracownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w BliŜynie 
12. Pan Adam Młodawski – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w BliŜynie 
13. Pan Józef Nowak – Dyrektor Zespołu Szkół w BliŜynie 
14. Pan Sylwester Koziński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 
15. Pan Mirosław Owczarek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w OdrowąŜku 
16. Pan Henryk śak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sorbinie 
17. Pani ElŜbieta Dzierzęcka-śak – Prezes Zarządu Gminnego ZNP w BliŜynie 
18. Pani Jolanta Sochacka – przedstawiciel NSZZ „Solidarność” Pracowników 

Oświaty i Wychowania w SkarŜysku-Kam. 
19. Pan Piotr Stańczak – Tygodnik SkarŜyski 
20. Przedstawiciele sekcji szachowej w osobach: Adama Łukomskiego, Łukasza 

Łukomskiego, Kamili Garbali, Rafała Czarneckiego, Karola Szymańskiego, 
Mariusza Fidora 

21. Pan Robert Orzeszko – przedstawiciel Świętokrzyskiego Centrum Onkologii 
w Kielcach 

22. Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 
 
Zatwierdzony porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad V sesji Rady. 



3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał 
podjętych na ostatniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 
5. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
6. Informacja o działalności opieki zdrowotnej za 2006 rok: 

a/ wystąpienie Dyrektora SP ZOZ, 
b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 
oraz Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 
Gminy, 
c/ dyskusja, 
d/ przyjęcie informacji, 
e/ podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

rok 2006 Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w BliŜynie. 
7. Informacja o działalności szkół za miniony rok szkolny 2006/2007: 

a/ wystąpienia Dyrektorów szkół, 
b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 
oraz Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 
Gminy, 
c/ dyskusja, 
d/ przyjęcie informacji. 

8. Informacja o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w BliŜynie 
za 2006 rok: 
a/ wystąpienie Dyrektora GOPS, 
b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 
c/ dyskusja, 
d/ przyjęcie informacji. 

9. Uchwalenie programu gospodarczego Rady Gminy w BliŜynie na kadencję 
2006-2010: 
a/ wystąpienie Wójta Gminy i Przewodniczącej Rady, 
b/ stanowiska Komisji Rady, 
c/ dyskusja, 
d/ podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu gospodarczego Rady 
Gminy w BliŜynie na kadencję 2006-2010. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2006 Gminnego Ośrodka 
Kultury w BliŜynie, 
b/ wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/13/2007 Rady Gminy w BliŜynie z 
dnia 22 lutego 2007 roku w sprawie uchwalenia budŜetu gminy BliŜyn na 
2007 rok, 
c/ wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na rok 2007, 
d/ zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budŜetu oraz o 
przebiegu wykonania planów finansowych gminnej instytucji kultury oraz 



samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej za I półrocze roku 
budŜetowego, dla których załoŜycielem jest Gmina BliŜyn, 
e/ procedury uchwalania budŜetu gminy oraz rodzaju i szczegółowości 
materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu, 
f/ ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego 
punktu wynagrodzenia pracowników zatrudnionych w jednostkach 
organizacyjnych gminy BliŜyn. 

11. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 
12. Zamknięcie obrad sesji. 
 
Przebieg obrad sesji: 
Ad. 1 
Szóstą z kolei sesję Rady Gminy w BliŜynie w kadencji 2006-2010 otworzyła  
i poprowadziła Pani Anna LeŜańska – Przewodnicząca Rady. 
Po przywitaniu wszystkich obecnych i stwierdzeniu kworum Przewodnicząca 
Rady odczytała projekt porządku obrad sesji. Zgłosiła wniosek do porządku  
o zamianę punktu 7 na 6 ze względu na obowiązki słuŜbowe Pani Dyrektor SP 
ZOZ. 
Rada jednogłośnie  /14 głosów za/ wyraziła na powyŜsze zgodę. 
RównieŜ jednogłośnie /14 głosów za/ przyjęła porządek obrad sesji wraz  
z powyŜszą zmianą. 
Ad. 2 
W punkcie 2 porządku obrad radni jednogłośnie /14 głosów za/ przyjęli protokół 
Nr V/2007 z sesji Rady w dniu 25 kwietnia 2007r. nie wnosząc uwag. 
Ad. 3 
Wójt Gminy przedstawił informację o swojej pracy między sesjami oraz 
informację o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji /informacje  
w załączeniu/. 
Ad. 4 
Wystąpienia osób zaproszonych: 
Pan Artur Berus – Członek Zarządu Powiatu SkarŜyskiego poinformował  
o złoŜonych „fiszkach” do Urzędu Marszałkowskiego na zadania inwestycyjne 
w zakresie budowy dróg dotyczące gminy BliŜyn. Poinformował takŜe  
o rozpoczęciu koszenia poboczy przy najwaŜniejszych ciągach dróg 
powiatowych. 
Pan Jarosław Bednarz zapytał Pana Tomasza Kieresa czy zgodnie  
z zapewnieniami zostaną wykonane mostki równieŜ po przeciwnej stronie drogi 
OdrowąŜ – Samsonów. 
Pan Tomasz Kieres potwierdził wykonanie mostków. 
Pan Ryszard Olejarz nawiązał do sprawy zalania asfaltem parkingu przy 
szkole w OdrowąŜku wykonanego w 1998r. przez gminę z kostki brukowej. 
Zdaniem radnego kostkę moŜna było odzyskać i wykorzystać dla potrzeb 
szkoły. 



Pani ElŜbieta Karpińska zapytała na jakim etapie jest proces przygotowania 
remontu mostu w Wojtyniowie i kiedy będzie wykonany przepust na drodze 
powiatowej w kierunku od Wojtyniowa do Wołowa. Ponadto radna poruszyła 
sprawę braku „mijanek” przy moście w Wołowie i braku zabezpieczenia filarów 
pod mostem. 
Pan Tomasz Kieres wyjaśnił, Ŝe filar przy moście w Wołowie został wykonany 
natomiast odnośnie wykonania „mijanek” nie widzi takiej potrzeby. Biorąc pod 
uwagę wykonanie przepustu między Wołowem a Wojtyniowem jest to powaŜna 
i kosztowna inwestycja sięgająca około 150 tys. zł. Dodał, Ŝe czynione są 
starania w zakresie montaŜu barierek przy moście na ul. Spacerowej w 
Wojtyniowie. Pan Kieres odniósł się równieŜ do sprawy poruszonej przez 
radnego Olejarza dotyczącej zalania asfaltem kostki stwierdzając, Ŝe wszystkie 
czynności zostały wykonane zgodnie z prawem i projektem technicznym. Nie 
uwaŜa za słuszne dokonanie demontaŜu kostki która stanowiła utwardzenie 
terenu i jej wymianę na kruszywo. 
Pani Jolanta Gębska zapytała czy kostka jest tańsza od kruszywa. 
Pan Tomasz Kieres wyjaśnił, Ŝe koszty rozbiórki kostki i zakup kruszywa 
oscylował by w cenie 1 m2 kostki. 
Pan Ryszard Olejarz stwierdził, Ŝe to tłumaczenie jest nie do przyjęcia. Nie 
moŜe być tak Ŝe jedni budują a drudzy rujnują. UwaŜa, Ŝe firma wykonująca 
prace przy drodze OdrowąŜ-Samsonów powinna oddać kostkę która zostanie 
wykorzystana dla potrzeb miejscowej społeczności. 
Pan Tomasz Kieres wyjaśnił, Ŝe właścicielem działki jest powiat i do jego 
kompetencji naleŜą decyzje odnośnie prac na tym gruncie. 
Pani Jolanta Gębska uwaŜa, Ŝe mieszkańcy sami dokonaliby rozbiórki kostki 
przez co moŜna byłoby uniknąć kosztów. 
Pan Andrzej Kazanowski – Dyrektor Wydziału Społecznej WyŜszej Szkoły 
Przedsiębiorczości i Zarządzania w SkarŜysku-Kam. poinformował  
o utworzonym wydziale w SkarŜysku wyŜszej uczelni w Łodzi. Rozpoczął się 
juŜ nabór na kierunki: filologia angielska, stosunki międzynarodowe, 
informatyka, zarządzanie i public relations. Uczelnia jest szansą dla młodych 
ludzi z okolicznych miejscowości. Opłata miesięczna wynosi 240zł. Uczelnia 
zapewnia kształcenie na takim samym poziomie jak na uczelni macierzystej. 
Dyrektor zachęcał i namawiał do rozpropagowania tej informacji i zgłaszania się 
chętnych. 
Pan Mieczysław Bąk zapytał jakim systemem: dziennym czy zaocznym będą 
prowadzone zajęcia. 
Pan Andrzej Kazanowski wyjaśnił, Ŝe są to studia licencjackie z moŜliwością 
kontynuacji na studiach magisterskich. Uczelnia rozpoczyna kształcenie 
systemem zaocznym jednakŜe jeŜeli będzie zainteresowanie studiami dziennymi 
to taki system zostanie uruchomiony. 
W dalszej części obrad sesji Wójt wspólnie z Przewodniczącą Rady wręczyli 
przedstawicielom sekcji szachowej listy gratulacyjne wraz z upominkami za 



reprezentowanie gminy BliŜyn w 49 Finale DruŜynowych Mistrzostw Polski  
o Złotą WieŜę w Gnieźnie.  
Następnie Pani Anna Kowalik – pracownik obsługi Rady odczytała informację 
związaną z wyborami ławników na kadencję 2008-2011. 
Przewodnicząca Rady dodała, Ŝe informacja taka równieŜ ukazała się  
w informatorze Rady Gminy i termin zgłaszania kandydatów upływa  
30 czerwca b.r. 
Ad. 5 
Interpelacje radnych: 
Pani Aleksandra Milanowska – czy gmina BliŜyn zamierza pozyskiwać środki 
unijne z Programu Odnowy Wsi dla sołectw, między innymi dla sołectw: 
Bugaja, Brześcia i Zagórza gdzie w tym kierunku były kierowane wnioski 
mieszkańców. 
Radna prosiła o odpowiedź pisemną w tej sprawie. 
Niemniej jednak Wójt  wyjaśnił, Ŝe gmina korzysta z tych programów i zamierza 
z nich dalej korzystać. Nie ma to związku ze składanymi „fiszkami” do Urzędu 
Marszałkowskiego. Gmina obecnie jest w trakcie korzystania z programu dla 
miejscowości BliŜyn i Wójt nie widzi Ŝadnych przeszkód aby kontynuować 
korzystanie z programu przez inne sołectwa. 
Pani Anna Miernik  dodała, Ŝe jest to program indywidualny odnowy dla 
jednego sołectwa a nie moŜe być zbiorowy dla trzech sołectw. 
Pani ElŜbieta Karpińska – kiedy będzie wykonany a obiecany w 2006 roku 
przez Zarząd Dróg i Mostów przepust na drodze powiatowej w kierunku od 
Wojtyniowa do Wołowa. Miejscowości są odcięte od siebie. Nadmieniam, Ŝe 
fundusze moŜna pozyskać z funduszy popowodziowych gdyŜ jest to po powodzi 
w 2002 roku. 
Temat powyŜszy został omówiony w punkcie 4 porządku sesji. 
Ad. 6 
Informację o działalności opieki zdrowotnej za 2006 rok przedstawiła Pani 
Anna Jaros-Urbaniak – Dyrektor SP ZOZ w BliŜynie /informacja  
w załączeniu/. 
Stanowiska Komisji przedstawili: 
1. Pani Halina Fidor – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Spraw 

Społecznych i Socjalnych, która pozytywnie zaopiniowała informację  
o działalności opieki zdrowotnej za 2006 rok. 

2. Pani Ewa Łukomska – Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Gminy, która pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie finansowe za rok 2006 SP ZOZ w BliŜynie. 

Pani Anna LeŜańska poinformowała, Ŝe Rada Społeczna SP ZOZ w BliŜynie 
na posiedzeniu w dniu 22 maja 2007r. pozytywnie zaopiniowała zakup unitu 
stomatologicznego wraz z usprzętowieniem dla Ośrodka Zdrowia w BliŜynie. 



W związku z brakiem chętnych do dyskusji Przewodnicząca Rady przystąpiła 
do głosowania nad przyjęciem informacji. Radni jednogłośnie /14 głosów za/ 
przyjęli informację o działalności opieki zdrowotnej za 2006 rok. 
Następnie Pan Mariusz Walachnia – Sekretarz Gminy odczytał projekt 
uchwały Rady Gminy w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 
rok 2006 Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w BliŜynie  
a Pan Jerzy Rams odczytał uchwałę nr I/2007 Rady Społecznej SP ZOZ z dnia 
22 maja 2007r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego SP ZOZ za 
rok 2006 wraz z opinią Pani Skarbnik o przedłoŜonym sprawozdaniu. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr VI/39/2007 w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2006 Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w BliŜynie. 
Ad. 7 
Sprawozdania z działalności szkół  kolejno złoŜyli: 
1. Pan Józef Nowak – Dyrektor Zespołu Szkół w BliŜynie 
2. Pan Sylwester Koziński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 
3. Pan Henryk śak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sorbinie 
4. Pan Mirosław Owczarek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w OdrowąŜku 
W związku z zakończeniem kadencji trzech dyrektorów szkół: w Mroczkowie, 
Sorbinie i OdrowąŜku w ich imieniu Pan Mirosław Owczarek podziękował za 
współpracę z dwoma Wójtami i dwoma Radami Gminy. Podziękował byłemu 
Wójtowi Panu Przygodzie za owocną współpracę, poprzedniemu 
Przewodniczącemu Rady Panu Mieczysławowi Bąkowi, obecnej 
Przewodniczącej Rady Pani Annie LeŜańskiej ale przede wszystkim 
podziękował Panu Wójtowi – Tomaszowi Rokicie za odwaŜną decyzję  
w zakresie kontynuowania pracy na stanowiskach Dyrektorów szkół. 
Pani Anna LeŜańska podziękowała za współpracę z dyrektorami szkół Ŝycząc 
dalszych sukcesów na stanowiskach dyrektorów i udanych wakacji. 
Pan Mieczysław Bąk wyraził zaskoczenie podziękowaniem dyrektorów  
i pamięcią o poprzedniej radzie a w szczególności dlatego Ŝe czasami bywał 
krytyczny gdy chodziło o sprawy finansowe i wydatki na oświatę. Jednak 
konstruktywna krytyka na pewno staje się mobilizacją do działania. Dodał, Ŝe 
zawsze był za oświatą. W imieniu obecnych i byłych radnych, sołtysów 
podziękował za współpracę Ŝycząc miłych wakacji. 
Pani Halina Fidor przedstawiła stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw 
Społecznych i Socjalnych, która dokonała analizy informacji o działalności 
szkół za miniony rok szkolny 2006/2007 i pozytywnie ją oceniła. Wnosi jedynie 
do Dyrektorów szkół o zwiększenie aktywności w zakresie prowadzonej 
działalności rekreacyjno-sportowej z uwzględnieniem rywalizacji 
międzyszkolnej a w szczególności poprzez organizowanie zawodów 
sportowych. 
Pani Ewa Łukomska przedstawiła stanowisko Komisji BudŜetowo-
Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy, która pozytywnie 



oceniła działalność finansową szkół za 2006 rok. Ze względu na uroczysty 
moment drobne uwagi zostaną przekazane szkołom a są zawarte w stanowisku 
Komisji Rewizyjnej. 
Pan Jacek Krzepkowski przedstawił stanowisko Komisji Rewizyjnej, która 
analizując informację o działalności szkół za miniony rok szkolny 2006/2007 
wnosi aby w przyszłości w przedkładanych sprawozdaniach została 
wyszczególniona: 
- liczba pracowników w przeliczeniu na pełne etaty w rozbiciu na nauczycieli, 

pracowników  administracji i obsługi, 
- wysokość niewykorzystanych środków na koniec roku kalendarzowego, 
- łączna kwota środków przeznaczonych na remonty w rozbiciu na ich rodzaj  

i koszt wykonania. 
Komisja wnosi o ujednolicenie przedstawianych sprawozdań finansowych aby 
były bardziej przejrzyste. 
Pan Jacek Krzepkowski dodał, Ŝe sprawa zbyt wysokich rachunków za 
rozmowy telefoniczne w Szkole w Mroczkowie została wyjaśniona przez 
Dyrektora szkoły. 
Dyskusja 
Pan Jerzy Rams uznał za lekcewaŜące podejście Dyrektora Zespołu Szkół  
w BliŜynie Pana Nowaka, który wyróŜnił w swoim wystąpieniu tylko dwóch 
nauczycieli /była mowa o Jolancie Sochackiej i GraŜynie Kij/ a nie przedstawił 
jakie osiągnięcia ma szkoła podstawowa którą bardzo dobrze kieruje Pani Ewa 
Kabała. Radny czuje się zbulwersowany niewłaściwym potraktowaniem 
największej szkoły. 
Pan Józef Nowak wyjaśnił, Ŝe na prośbę radnych przedstawił skrótowo 
informację i nie zamierzał nikogo tym urazić ale jeŜeli zachodzi potrzeba 
przedstawienia całej informacji to Dyrektor to uczynił. Dodał, Ŝe w szkole 
nauczyciele pracują równo i bardziej równo. Chcąc podkreślić działalność 
Towarzystwa Przyjaciół Dzieci wymienił dwoje nauczycieli nie ujmując innym 
równieŜ zaangaŜowanym nauczycielom.  
Nawiązując do powyŜszej dyskusji Pani Ewa Łukomska dodała, Ŝe Rada 
wysłuchała głosu za i przeciw stwierdzając jednocześnie, Ŝe szkoły bardzo 
dobrze pracują. 
Pani ElŜbieta Karpińska wyraziła słowa uznania dla pracy Dyrektorów szkół  
i gratulowała trafnych decyzji co do przedłuŜenia im umów. 
Wójt  w swoim wystąpieniu stwierdził, Ŝe dyrektorzy przedstawiali tylko 
informacje z działalności szkół a nie była to ocena dlatego materiały te 
przedstawili na sesji w sposób skrótowy. Dodał, Ŝe jego decyzje kadrowe są 
wszystkie trafne, nie tylko te dotyczące dyrektorów szkół. PrzedłuŜenie kadencji 
dyrektorom szkół to słuszna sprawa. Szkoły dobrze pracowały i zrozumiały, Ŝe  
w nich powinna tętnić działalność sportowa i kulturalna. Stan techniczny 
budynków szkolnych jest dobry niemniej jednak planuje się w nich dalsze 
remonty. Wójt poinformował równieŜ o wyróŜnieniu dla szkoły w BliŜynie 



przyznanym przez Ministerstwo Edukacji Narodowej „Samorząd przyjazny 
szkole”. Kończąc swoją wypowiedź Wójt Ŝyczył udanych wakacji  
i podziękował za dotychczasową współpracę. 
Ad. 8 
Informację o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w BliŜynie za 
2006 rok przedstawiła Pani Danuta Czarnecka – pracownik GOPS /informacja 
w załączeniu/. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw społecznych i Socjalnych 
przedstawiła Pani Halina Fidor – Przewodnicząca Komisji. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała działalność GOPS za 2006 rok. Prosi jedynie aby 
sprawa letniego wypoczynku dla dzieci i młodzieŜy doszła do skutku,  
by pieniądze na ten cel zostały wydatkowane. 
Dyskusja 
Pan Ryszard Olejarz apelował o zwiększenie kontroli nad przyznawaniem 
zasiłków ze względu na rosnącą ich ilość widoczną na przykładzie sołectwa 
Kopcie i OdrowąŜek. Firma wykonująca drogę potrzebowała ludzi do pracy 
jednakŜe nie było chętnych poniewaŜ praca staje się nieopłacalna gdy zasiłek 
sięga 700zł. 
Pani Anna LeŜańska nawiązała do niepokojącej wzrastającej liczby niebieskich 
kart. 
Pani Danuta Czarnecka wyjaśniła, Ŝe ma to związek ze zwiększającą się 
przemocą w rodzinie. Biorąc natomiast pod uwagę wypłatę zasiłków to 
wypłacane są one w oparciu o obowiązujące przepisy. Zasiłek stały wynosi 
440zł i wypłacany jest osobom o umiarkowanym stopniu niepełnosprawności  
i niepełnosprawnym na podstawie stosownych orzeczeń. Nie ma natomiast 
zasiłku w wysokości 700zł. Wypłata zasiłków ma związek z dochodami  
w rodzinie i jeŜeli nie przekroczą one ustawowo obowiązujących kwot to osoby 
mogą ubiegać się o zasiłki. 
Pani Anna LeŜańska zapytała, czy GOPS współpracuje z Biurem Pracy  
w zakresie zaproponowania pracy osobom ubiegającym się o zasiłki i czy jest 
moŜliwość zastosowania przymusowego leczenia odwykowego. 
Pani Danuta Czarnecka wyjaśniła, Ŝe GOPS współpracuje z Biurem Pracy  
natomiast jeŜeli osoba sama nie wyrazi zgody na leczenie to jedynie moŜna to 
uczynić sądownie ale okres oczekiwania jest dość długi. 
Podsumowując powyŜszą dyskusję Pan Mieczysław Bąk stwierdził, Ŝe nie 
moŜna mieć pretensji do osób przyznających zasiłki poniewaŜ są ustawy które 
gwarantują ochronę socjalną. Nie moŜna wydać decyzji negatywnej jeŜeli osoby 
spełniają kryteria ustawowe bo stanowiłoby to naruszenie prawa. Biorąc pod 
uwagę obecnie rządzącą opcję polityczną to działania zmierzają jeszcze ku 
większemu zwiększeniu ochrony socjalnej. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ przyjęli informację o działalności Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w BliŜynie za 2006 rok. 



Ad. 9 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu gospodarczego Rady Gminy 
w BliŜynie na kadencję 2006-2010 łącznie z treścią programu i uzasadnieniem 
odczytał Pan Jerzy Rams – Wiceprzewodniczący Rady. 
Odnosząc się do kierunków działania i zadań zaproponowanych do realizacji  
w bieŜącej kadencji Wójt  stwierdził, Ŝe jest to program maksimum bardzo 
ambitny i będzie on kontynuacją zadań rozpoczętych w poprzedniej kadencji. 
Zdaje sobie sprawę Ŝe nie zostały ujęte wszystkie zadania, a tylko te powaŜne 
wielomilionowe. JednakŜe Wójt nie neguje realizacji zadań mniejszych i jeŜeli 
zajdzie tylko taka potrzeba będzie zwracał się do Rady o ich przyjęcie.  
Pani Anna LeŜańska dodała, Ŝe program zawiera najwaŜniejsze zadania ale ich 
realizacja będzie duŜo zaleŜeć od uzyskanych środków pomocowych. Na pewno 
rada nie zapomni o realizacji zadań mniejszych jeŜeli tylko ich wykonanie 
będzie zasadne. 
Stanowiska Komisji przedstawili kolejno: 
1. Pani Halina Fidor – Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych  

i Socjalnych, która pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 4 głosy za,  
1 wstrz. się. 

2. Pan Jacek Krzepkowski – Komisji Rewizyjnej, na posiedzeniu której  
     w odniesieniu do projektu uchwały zostały zgłoszone następujące wnioski: 
1. Pan Jacek Krzepkowski – wniósł o wprowadzenie w programie 

gospodarczym w dziale 5.Oświata w wyszczególnionych zadaniach 
inwestycyjnych zapisu: 

- „wymianę pokrycia dachowego na budynku Szkoły Podstawowej  
w Mroczkowie.” Zapis ten proponuje się po zapisie dotyczącym zmiany 
systemu grzewczego na gazowe w Szkole Podstawowej w Sorbinie. 
Wniosek powyŜszy został jednogłośnie przyjęty /5 głosów za/. 

2. Pani Aleksandra Milanowska – wniosła o wprowadzenie w programie 
gospodarczym w dziale 2. Infrastruktura Gminy A. Rozwój obszarów 
wiejskich zapisu:  

- „W ramach programu rozwoju wsi planuje się budowę świetlicy dla trzech 
sołectw: Brześcia, Bugaja i Zagórza z całą infrastrukturą” – wniosek nie 
został przyjęty – 2 głosy za, 3 przeciwko. 

3. Pani Ewa Łukomska – wniosła o wprowadzenie w programie gospodarczym 
w dziale 2. Infrastruktura Gminy D. Infrastruktura drogowa i komunikacja po 
zapisie dotyczącym przebudowy drogi gminnej Kucębów Górny zdania: 

- „W zakresie inwestycji na drogach gminnych naleŜy dobudować ciąg 
komunikacyjny od drogi w Gostkowie Dolnym przy torach do  
ul. Szydłowieckiej w BliŜynie.” Wniosek został przyjęty - 3 głosy za,  
1 przeciwko, 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały łącznie z powyŜej 
przyjętymi wnioskami /4 głosy za, 1 wstrz. się/. 



Nawiązując do złoŜonego wniosku Pan Jacek Krzepkowski wyjaśnił, Ŝe szkoła 
pokryta jest eternitem – materiałem rakotwórczym i apelował w imieniu 
wszystkich mieszkańców o wykonanie tego zadania dla dobra całej gminy.  
3. Pani Ewa Łukomska – Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju 
      Gospodarczego i Gospodarki Gminy, która pozytywnie zaopiniowała projekt  
      uchwały – 2 głosy za, 1 wstrz. się. 
4. Pan Tomasz Pela – Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa  
     i Ochrony Środowiska, która pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały –  
     4 głosy za. 
Dyskusja 
Pani Aleksandra Milanowska nawiązała do złoŜonego na posiedzeniu komisji 
wniosku o budowę świetlicy dla trzech sołectw, który nie został przyjęty. 
Wierzy, Ŝe Wójt będzie występował w trakcie kadencji o nowe mniejsze zadania 
niemniej jednak radna zgłosiła wniosek pod obrady sesji takiej samej treści jak 
na komisji czyli o wprowadzenie w programie gospodarczym w dziale 2. 
Infrastruktura Gminy A. Rozwój obszarów wiejskich zapisu: „W ramach 
programu rozwoju wsi planuje się budowę świetlicy dla trzech sołectw: 
Brześcia, Bugaja i Zagórza z całą infrastrukturą.” 
Pan Mieczysław Bąk rozszerzył stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej, 
która nie zgłosiła Ŝadnych poprawek do projektu programu po to, by go przyjąć 
w takiej wersji jak został przygotowany. Radny uwaŜa, Ŝe pewne mniejsze 
inwestycje są do przygotowania i przyjęcia do realizacji w danym roku 
budŜetowym. Dlatego jest zdania aby programu nie rozbudowywać o dalsze 
zadania. 
Pan Tomasz Pela poparł wypowiedź przedmówcy a Pani Anna LeŜańska 
uwaŜa, Ŝe zadania mniejsze mogą być w trakcie kadencji realizowane jeŜeli 
będą uznane za słuszne i konieczne do wykonania. 
W związku z przybyciem Pana Roberta Orzeszko ze Świętokrzyskiego Centrum 
Onkologii w Kielcach Pani Anna LeŜańska ogłosiła przerwę w trakcie której 
przedstawiciel szpitala przedstawił moŜliwość wykonania bezpłatnych badań 
mammograficznych dla kobiet w wieku 50-69 lat po zorganizowaniu przez 
gminę dowozu chętnych do szpitala. Wójt obiecał załatwienie autokaru a Pan 
Orzeszko wstępnie zaproponował moŜliwość wykonania badań w pierwszą 
sobotę sierpnia ale termin ten jeszcze zostanie potwierdzony. 
Z przyczyn usprawiedliwionych obrady sesji opuścił radny Sylwester Janus. 
Po przerwie Pan Tomasz Pela zgłosił wniosek o przyjęcie przez Radę 
programu gospodarczego na kadencję 2006-2010 w wersji przedłoŜonej Radzie 
bez wnoszenia zmian. 
W pierwszej kolejności Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 
wniosek najdalej idący radnego Tomasza Peli, którego przyjęcie wykluczyłoby 
głosowanie nad pozostałymi zgłoszonymi wnioskami. 
Wniosek radnego Tomasza Peli został przyjęty wynikiem głosowania:  
12 głosów za, 1 przeciwko. 



Takim samym wynikiem głosowania /12 głosów za i 1 przeciwko/ Rada podjęła 
Uchwałę Nr VI/40/2007 w sprawie uchwalenia programu gospodarczego 
Rady Gminy w BliŜynie na kadencję 2006-2010. 
Wójt  podziękował Radzie za przyjęcie programu i obiecał, Ŝe będzie realizował 
w trakcie kadencji zadania wynikające z bieŜących potrzeb. 
Z przyczyn usprawiedliwionych obrady sesji opuścił radny Jacek Krzepkowski. 
Ad. 10 a/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za rok 2006 Gminnego Ośrodka Kultury w BliŜynie odczytał Pan 
Mariusz Walachnia – Sekretarz Gminy. 
Pani Anna LeŜańska poinformowała, Ŝe komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały nie wnosząc uwag.  
Radni jednogłośnie /12 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr VI/41/2007 w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2006 Gminnego Ośrodka 
Kultury w Bli Ŝynie. 
b/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia zmian  
w uchwale Nr IV/13/2007 Rady Gminy w BliŜynie z dnia 22 lutego 2007 roku 
w sprawie uchwalenia budŜetu gminy BliŜyn na 2007 rok odczytała Pani Alina 
Ołownia – Skarbnik Gminy. 
Pani Anna LeŜańska poinformowała, Ŝe komisje Rady nie wniosły uwag do 
projektu uchwały i pozytywnie go zaopiniowały. 
Radni jednogłośnie /12 głosów za/ podjęli uchwałę Nr VI/42/2007 w sprawie 
wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/13/2007 Rady Gminy w BliŜynie  
z dnia 22 lutego 2007 roku w sprawie uchwalenia budŜetu gminy BliŜyn na 
2007 rok. 
c/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia zmian  
w budŜecie gminy na rok 2007 odczytała Pani Alina Ołownia – Skarbnik 
Gminy. W trakcie odczytywania projektu uchwały Pani Skarbnik zauwaŜyła 
błąd w numeracji kolumny w § 1 uchwały pkt 5 przy zapisie dodającym lp.9 – 
Zakup sprzętu komputerowego w kol. Łączne nakłady finansowe powinna być 
kol.5 a nie 6. 
Pani Skarbnik odczytała równieŜ pismo znak: FNB.3014/1/07 z dnia 18 czerwca 
2007r. wnoszące zmiany do projektu uchwały. 
Stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  
i Gospodarki Gminy przedstawiła Pani Ewa Łukomska. Pani Skarbnik 
poinformowała komisję o dodatkowych autopoprawkach polegających na 
wprowadzeniu dotacji w wysokości 25.000zł otrzymanej na remonty dróg 
dojazdowych do pól oraz kwoty 5.000zł uzyskanej z oszczędności na 
wykonaniu drogi w Płaczkowie do leśniczówki z przeznaczeniem na wykonanie 
przepustu w Sorbinie oraz w Rędocinie. Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały łącznie z przedstawionymi autopoprawkami. NiezaleŜnie od 



propozycji zaciągnięcia kredytu na realizację zadania – przebudowa budynku SP 
ZOZ w BliŜynie Komisja wnioskuje aby gmina poczyniła starania o pozyskanie 
środków pozabudŜetowych na ten cel, które w przypadku ich otrzymania 
stanowiłyby refundację zaciągniętego kredytu – stanowisko to Komisja przyjęła 
jednogłośnie - 3 głosy za. 
W związku z brakiem chętnych do dyskusji Przewodnicząca Rady przystąpiła 
do głosowania autopoprawek: 
1. zmiana numeracji kol.6 na 5 – Łączne nakłady finansowe w § 1 pkt 5 

projektu uchwały przy zapisie dodającym lp. 9 – Zakup sprzętu 
komputerowego – poprawka przyjęta - 12 głosów za, 

2. w § 1 pkt 1 – dochody budŜetu gminy na 2007 rok zwiększa się: 
dodaje się zapis „w dziale 600 – Transport i łączność, rozdz.60016 – Drogi 
publiczne gminne, § 2440 – Dotacje otrzymane z funduszy celowych na 
realizację zadań bieŜących jednostek sektora finansów publicznych o kwotę 
25.000zł” – poprawka została przyjęta – 12 głosów za, 

3. w § 1 pkt 3 oraz załączniku Nr 1 w dziale 600 – Transport i łączność, 
rozdz.60016 – Drogi publiczne gminne, § 6050 – Wydatki inwestycyjne 
jednostek budŜetowych kwotę „44.000zł” zastępuje się kwotą „49.000zł” – 
poprawka przyjęta – 12 głosów za, 

4. w § 1 pkt 3 oraz w załączniku nr 1 w dziale 600 – Transport i łączność, 
rozdz.60016 – Drogi publiczne gminne dodaje się § 4270 – Zakup usług 
remontowych z kwotą 30.000zł po stronie zwiększeń – poprawka przyjęta – 
13 głosów za /na obrady sesji powrócił radny Sylwester Janus/, 

5. w § 1 pkt 5 dodaje się zapis „w lp.4 – Budowa drogi wewnętrznej Płaczków 
k/leśniczówki w miejscowości Płaczków w kol.5 – łączne nakłady 
finansowe, w kol.6 – planowane wydatki rok budŜetowy 2007 oraz w kol.7 – 
dochody własne jst kwotę „15.500zł” zastępuje się kwotą „10.500zł”, co 
skutkuje zmianą w załączniku Nr 3 do uchwały – poprawka przyjęta –  
13 głosów za, 

6. w związku z przyjęciem powyŜszych poprawek rozszerza się uzasadnienie  
o zapis: 
„Zwi ększenie środków w dziale 600 związane jest z otrzymaniem dotacji  
z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na remonty dróg dojazdowych  
w miejscowości Wojtyniów, Kopcie i BliŜyn w wysokości 25.000zł, 
natomiast w budŜecie gminy jest zabezpieczona na ten cel kwota środków 
własnych w wysokości 57.300zł. Ponadto oszczędności powstałe na zadaniu 
budowa drogi wewnętrznej Płaczków k/leśniczówki w m-c Płaczków  
w kwocie 5.000zł przeznacza się na wykonanie przepustu w m-c Sorbin na 
przystanku autobusowym oraz w m-c Rędocin na wjazd do działki gminnej, 
na której zlokalizowany zostanie zbiornik wyrównawczy.” 
Radni jednogłośnie /13 głosów za/ opowiedzieli się za rozszerzeniem 
uzasadnienia o powyŜszy zapis. 



Pani Alina Ołownia odczytała projekt uchwały uwzględniający przyjęte 
powyŜej poprawki. 
Radni jednogłośnie /13 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr VI/43/2007 w sprawie 
wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na rok 2007 łącznie z przyjętymi 
powyŜej poprawkami. 
Obrady sesji z przyczyn usprawiedliwionych opuścił radny Tomasz Pela. 
d/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zakresu i formy informacji  
o przebiegu wykonania planów finansowych gminnej instytucji kultury oraz 
samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej za I półrocze roku 
budŜetowego, dla których załoŜycielem jest Gmina BliŜyn odczytała Pani Alina 
Ołownia – Skarbnik Gminy. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe komisje Rady nie wniosły uwag do 
projektu uchwały i pozytywnie go zaopiniowały. 
Radni jednogłośnie /12 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr VI/44/2007 w sprawie  
zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania planów finansowych 
gminnej instytucji kultury oraz samodzielnego publicznego zakładu opieki 
zdrowotnej za I półrocze roku budŜetowego, dla których załoŜycielem jest 
Gmina BliŜyn. 
e/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie procedury uchwalania 
budŜetu gminy oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 
towarzyszących projektowi budŜetu odczytał Sekretarz Gminy. 
Rada wyraziła zgodę na nie odczytywanie załącznika do uchwały, który stanowi 
procedura uchwalania budŜetu gminy. 
Stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  
i Gospodarki Gminy przedstawiła Pani Ewa Łukomska. Komisja wniosła  
o wprowadzenie następujących zmian w załączniku do  projektu uchwały 
stanowiącym procedurę uchwalania budŜetu gminy: 
1. w § 6 w ust.2 po liczbie „14” dodaje się wyraz „dni” – wniosek jednogłośnie 
   przyjęty – 3 głosy za. 
2. w § 6 wprowadza się ust.1 w brzmieniu: 
„1. Projekt uchwały budŜetowej Wójt Gminy przedkłada Radzie Gminy 
najpóźniej do 15 listopada roku poprzedzającego rok budŜetowy.” 
Wniosek jednogłośnie przyjęty /3 głosy za/. 
3. dotychczasowa numeracja ustępów w § 6 ulega zmianie z 1-5 na 2-6 
– 3 głosy za – wniosek został przyjęty 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały łącznie z powyŜej 
przyjętymi poprawkami /3 głosy za/. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe pozostałe komisje Rady nie wniosły 
uwag do projektu uchwały i pozytywnie go zaopiniowały. 
W związku z brakiem chętnych do dyskusji Pani Anna LeŜańska przystąpiła 
do głosowania poprawek Komisji BudŜetowo-Finansowej: 



W załączniku do uchwały: 
1. w § 6 w ust.2 po liczbie „14” dodaje się wyraz „dni” – poprawka przyjęta 

jednogłośnie – 12 głosów za, 
2.  w § 6 wprowadza się ust.1 w brzmieniu: 
     „1. Projekt uchwały budŜetowej Wójt Gminy przedkłada Radzie Gminy 
najpóźniej do 15 listopada roku poprzedzającego rok budŜetowy.” 
PowyŜsza zmiana została przyjęta – 12 głosów za. 
3. dotychczasowa numeracja ustępów w § 6 ulega zmianie z 1-5 na 2-6 – 
poprawka przyjęta – 12 głosów za. 
Radni jednogłośnie /12 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr VI/45/2007 w sprawie 
procedury uchwalania budŜetu gminy oraz rodzaju i szczegółowości 
materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu wraz  
z przyjętymi powyŜej poprawkami. 
f/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia najniŜszego 
wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu wynagrodzenia 
pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych gminy BliŜyn 
odczytał Sekretarz Gminy. 
Pani Anna LeŜańska poinformowała, Ŝe komisje Rady nie wniosły uwag do 
projektu uchwały i pozytywnie go zaopiniowały. 
Radni jednogłośnie /13 głosów za – na obrady sesji powrócił radny Tomasz 
Pela/ podjęli Uchwałę Nr VI/46/2007 w sprawie ustalenia najniŜszego 
wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu wynagrodzenia 
pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych gminy BliŜyn. 
Ad. 11 
Informacje i komunikaty: 
Pan Adam Młodawski – Dyrektor GOK – poinformował o odbiorze prac 
remontowych wewnątrz obiektu budynku GOK, który odbędzie się w piątek  
22 czerwca b.r. o godz.17-tej. Informację tą Dyrektor przekazał Komisji ds. 
Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, która chciała 
uczestniczyć w odbiorze robót. Ponadto Dyrektor poinformował  
o organizowanej 2-dniowej wycieczce krajoznawczej, która odbędzie się na 
przełomie miesiąca lipca i sierpnia w ramach wygranej oferty ze środków 
GKRPA. Dyrektor poinformował takŜe o rozgrywkach gminnych w piłkę noŜną. 
Pani Anna LeŜańska nawiązała do spotkania z przedstawicielami policji 
powiatowej, którzy zwrócili się z prośbą o partycypację w kosztach 
opracowania projektu budowlanego nowej siedziby Powiatowej Komendy 
Policji. Przewodnicząca Rady  dodała, Ŝe koszt projektu ma się kształtować  
w granicach 200tys. zł, z czego 100tys. zł ma dofinansować Komenda 
Wojewódzka Policji. Miasto SkarŜysko przekazało na ten cel działkę wartości 
300tys.zł. Biorąc pod uwagę propozycje dofinansowania projektu innych gmin 
to SkarŜysko-Kościelne zadeklarowało kwotę 10.000zł natomiast Suchedniów 
15.000zł. Jako gmina BliŜyn proponujemy kwotę 10.000zł. 



Pani Skarbnik wyjaśniła, Ŝe w przypadku podjęcia deklaracji o zabezpieczeniu 
środków na opracowanie projektu budowlanego dla nowej siedziby policji 
zostaną przygotowane zmiany do budŜetu na sesję sierpniową. 
Pani Anna LeŜańska odczytała propozycję treści listu intencyjnego: 
„Wójt i Rada Gminy w BliŜynie wyraŜają poparcie dla działań Starosty 
SkarŜyskiego, Powiatowej Komendy Policji w SkarŜysku-Kamiennej 
zmierzających do opracowania projektu budowlanego i budowy nowej siedziby 
Powiatowej Komendy Policji. WyraŜamy nadzieję, Ŝe wspólne działania 
samorządów gmin i powiatu skarŜyskiego doprowadzą do rozpoczęcia  
i pomyślnego zakończenia tejŜe inwestycji. Jako samorząd gminy BliŜyn 
deklarujemy, iŜ w roku budŜetowym 2007 zabezpieczymy kwotę 10.000zł  
z przeznaczeniem na zlecenie opracowania projektu budowlanego budowy 
nowej siedziby policji w SkarŜysku-Kamiennej.” 
Przewodnicząca zwróciła się do radnych czy wyraŜają zgodę na podpisanie 
przez nią takiej treści apelu intencyjnego. 
Radni przy 12 głosach za i 1 wstrz. się wyrazili na powyŜsze zgodę. 
Przewodnicząca Rady poinformowała równieŜ o uroczystych obchodach 
poświęconych pomordowanym w czasie okupacji, które odbędą się na Brzasku 
w dniu 1 lipca b.r. o godz.16-tej. 
Odnosząc się do złoŜonych na piśmie dwóch interpelacji Pani Anna LeŜańska 
poinformowała, Ŝe przekaŜe je Wójtowi celem udzielenia odpowiedzi. 
Ad. 12 
Obrady sesji trwały od godz.900 do godz. 1445. 
Sesję zamknęła Przewodnicząca Rady dziękując wszystkim za udział. 
 
Protokólant: 
 
Anna Kowalik 
 
 


